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В статье представлен социально-философский анализ специфики,  способов и средств формирования 
медиа-реальности информационного общества. В исследовании рассматриваются и классифицируются 
основные технологии социально-психологического манипулирования общественным сознанием с учетом 
особенностей их применения средствами масс-медиа. Автор выявляет манипулятивный характер 
современной медиа-картины мира и определяет тенденции актуальных научных поисков в вопросах 
применения и оценки технологий социального манипулирования. 
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E.A. Tsymbal 
Social manipulation technologies as a way of world media picture  

construction of information society 
It is presented social-and-philosophic analysis of specificity, ways and means of information society media-

reality formation. It is considered and classified main techniques of social-and-psychological manipulation of mass 
cognition taking into account the peculiarities of mass media usage. It is revealed the manipulative character of the 
modern world media-picture and defined tendencies of scientific search in the sphere of usage and estimation of 
social manipulation techniques.   
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